
PROTOKÓŁ NR 1/2020
z posiedzenia Gminnej Rady Seniorów

w Nowym Mieście nad Pilicą
z dnia 30 stycznia 2020 roku

W posiedzeniu wzięli udział czlonkowie Gminnej Rady Seniorów według listy (zal.nr 1) oraz:
1. Przewodniczący Rady Miejskiej, p, Tomasz Pietrucha
2. SekretarzMiastai Gminy. p. Edyta Staniszewska;
3. DyrektorMGOK, p. Jacek Zakrzewski.

Porządek posiedzenia:

1. Sprawozdanie z działalności Gminnej Rady Seniorów za rok 2019 (zał. Nr 2);
2. Zapoznanie się 2 Uchwała Nr XVIII/1392020 Rady Miejskiej w Nowym Mieście z dn.16

stycznia 2020 r W sprawie zmiany uchwały Nr XIII/702015 z dnia 24 września 2015 r
dotyczącej utworzenia Gminnej Rady Seniorów w Nowym Mieście i nadania statutu;

3. Plan pracy Gminnej Rady Seniorów (zwanej dalej GRS) na rok 2020 (zal.nr 3)
4. Informacje Burmistrza z wykonania budżetu na 2019 rok oraz plan inwestycji na rok 2020;
5, Sprawy bieżące

PrzewodniczącaGRS, p. Jozefa Pokrywka otworzyła posiedzenie i przywitała gości, a
przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił przyczyny nieobecności Burmistrza.

Ad. 2. Członkowie Rady zaznajomili się z w/w uchwałą i jej uzasadnieniem. po czym powitano
nowych członków GRS, powołanych na podstawie Uchwały Rady Miejskiej Nr XVIII/l35/2020,
p. Marię Kuroń i p. Mariana Biernackiego. Przewodniczący Rady Miasta i Gminy p. Tomasz
Pietrucha i SekretarzM i G p. Edyta Stanis7ewska wręc7yli im zaświadczenia członków GRS. Pojawił
się problem protokolowania posiedzeń GRS. ponieważ sekretarka Rady Miasta nie zawsze może być
obecna na posiedzeniach. W zwiazku Z rezygnacją p. Zofii Sarneckiej z funkcji sekretarza Rady,
przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie kandydatów na tę funkcję. a sama zaproponowała kandydaturę
J. Strumiłło. W głosowaniu kandydatura przeszła jednogłośnie. Sekretarzem GRS została Jolanta
Strumillo. Pan M. Dziedzic zauważył, że powinniśmy też rozwiązać kwestię umieszczania protokołów
w internecie. do czego zobowiązuje Radę Statut (ślO. pkt 8). bowiem mieszkancy N. Miasta chcą
wiedzieć, czym zajmuje się Rada Seniorów, a na stronie miasta zamieszczono w 2019 roku tylko
jeden protokól.

Ad ]. Przewodnicząca GRS, p. Józefa Pokrywka przeczytała sprawozdanie z działalności Rady
w r. 2019.(zał. Nr 2), W zakończeniu podziękowała władzom miasta za przychylność i współpracę.
ale poprosiła też, wobec dość powszechnego społecznego lekceważenia seniorów i ich spraw.
o większe zainteresowanie problemami ludzi Starszych, Wyraziła również wdzięczność za

eternitu. postawienie ławek na ul.zrealizowane wnioski. tn. in. uprząlnięcic skladouis
Tomaszowskiej i zorganizowanie szkolenia na temat bezpieczeństwa seniorów od oszust i kradzieży.
Specjalna pochwała należy się władzom miasta za wybudowanie tężni, która cieszy się ogromną
popularnością, Panie Helena Pardej. Aleksandra Szewczyk i Wioletta Frączak wyraziły zadowolenie
z zorganizowania przez Radę Seniorów i MGOK wycieczek integracyjnych. tinansowanych
z Budżetu Obywatelskiego.



W sprawie wniosków niezrealizowanych. takich jak kwestia komunikacji autobusowej. przystanków.
ścieżek rowerowych czy służby zdrowia. Rada wysłuchała wyjaśnień p. Tomasza Pietruchy,
Przewodniczącego Rady Miasta oraz p. Sekretarz Edyty Staniszewskiei. Władze miasta nie mają
żadnego wpły wu na organizację przychodni i szpitala. a próby nawiązania współpracy z dyrekcją
ZOZ czy Starostwem napotykają na mur obojętności. Władze powiatu nie są zainteresowane
funkcjonowaniem szpitala w Nowym Mieście. Dlatego wniosek p. A. Szewczyk o zmianę zasady
rejestracji w przychodni powinien byc' skierowany do dyrekcji ZOZ, podobnie jak wnioski GRS
o zatrudnienie lekarzy specjalistów, zwiększenia ilości krzeseł w poczekalni, ławek przed przychodnią
i działania windy czy biletomatu. Realizacja kilku wniosków nie leży w kompetencji władz miasta
i gminy. .lest to np. budowa ścieżek rowerowych i przystanków autobusowych na terenie miasta. Na
wniosek o s'cicżke skierowany do powiatowego zarządu dróg odpowiedziano. Że inwestycja nie może
być zrealizowana z braku środków. Przystanki natomiast leżą w gestii firm przewozowych. Tocza się
też od dłuższego czasu rozmowy na wyższym szczeblu w kwestii komunikacji autobusowej do
Radomia. w którym są szpitale specjalistyczne. sad. urzędy. Negocjacje nie są łatwe. ponieważ
dotycza trzech powiatów: bialobrzeskiego. przysuskicgo i grójeckiego. Władze miasta i gminy mogą
jedynie decydować o drogach lokalnych. 'l'eraz np zaplanowany jest remont drogi Domaniewice —

Żdżary.

P. Tomasz Pietrucha sugerował, by wnioski członków Rady, np. dotyczące dodatkowych ławek
w mieście kierować do budżetu i poddać głosowaniu na Radzie Miasta i Gminy lub skladac do
Funduszu Obywatelskiego —z dużą ilością podpisów. a także brać udział w komisjach.

W budżecie gminy nie można także zapewnić finansów na działalność GRS. ponieważ nie ma takiej
możliwości prawnej. Radni seniorzy pełnia swoją funkcję społecznie.

Ad 3. Przewodnicząca GRS przestawiła plan pracy na r.2020 (zał. n 3) i poddała go głosowaniu. Plan
został przyjętyjednogłośnie.

Ad 4. Informacje Burmistrza z wykonania budżetu na 112019 przesunięto na następne posiedzenie.

Ad 5. P. Marian Biernacki wyrazil prośbe do władz M i (j. by starały się o przystanek kolejowy
w Strzałkach. 16 km od N. Miasta, który umożliwiłby podróże pociągiem. Dziś, by jechać do
Krakowa. trzeba najpierw pojechać do Warszawy. Miejsce jest przygotowane. gotowa cała
infrastruktura. Przewodniczacy T. Pietrucha zapewnił. że zajmie się tą sprawą.

Dyrektor MGOK›u. p. Jacek Zakrzewski i zaproponował seniorom do przemyślenia i dyskusji w I.
kwartale roku następujące imprezy: 1. 28.02.20 s otkanie nt. „Filmowa historia N. Miasta”.
organizowane we współpracy z Towarzystwem Przyjactól Nowego Miasta: 2. 20.03.20 wycieczka do
Teatru Powszechnego w Radomiu na komedię „Szalone nożyczki”: 3. 21.04.20 wycieczka na koncert
Mazowsza do Otrebus. Obie wycieczki będą współfinansowane z Funduszu Obywatelskiego. ale
część kosztów poniosą uczestnicy. Prosił. by rozważyć również np. wycieczki śladami postaci
objętych patronatem Sejmu RP. np. L. Tyrmanda (Warszawa). Ingardena (Toruń) i inne. Można też
odwiedziny w muzeach połączyć z warsztatami. np. w Radomiu czy Opocznie. Dyrektor
przypomniał. że w tym roku planowane są obchody 620f1ecia N. Miasta. Co do utworzenia
postulowanego od dawna Uniwersytetu Trzeciego Wieku J. Zakrzewski proponuje etap sondowania.
czy jest potrzeba tego rodzaju ksztalcenia. Można na próbę zorganizować kilka spotkań i wziąć pod
uwagę odpłatne uczestnictwo.
Z



Poruszono również palący problem wyrzucania czy palenia w piecach śmieci, jak i ich segregacji.
Przewodniczący Rady MIG, p. Tomasz Pietrucha prosił o zgłaszanie nielegalnych składowisk.
Złożył też propozycję, by seniorzy zajęli się sprawą typowania osób zasłużonych dla Nowego Miasta
iformą ich uhonorowania, np, dyplomy, Wyróżnienia.

Na tym posiedzenie Gminnej Rady Seniorów zakończono. Szczegółowa treść posiedzenia komisjijest
zarejestrowanana nośniku cyfrowym do dyspozycji w Biurze Rady,

Protokołowała Przewodnicząca
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